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A VÁLLALKOZÁSOK IGÉNYELTE EGYÉNI TANÁCSADÁS KERETÉBEN RÁVILÁGÍT A HIÁNYOSSÁGOKRA AZ ORSZÁGOS HATÓSÁG

Megelőzhető a fogyasztóvédelmi pénzbírság
Székhelyükön kérhetnek egyéni 
fogyasztóvédelmi tanácsadást a gaz-
dasági egységek, ezáltal az esetleges 
hiányosságok, szabálytalanságok 
miatt kiszabható bírságokat is meg-
előzhetik. Tegnap új kezdeményezést 
ültetett gyakorlatba a fogyasztóvé-
delmi hatóság, amely által hatéko-
nyabbá válhat a fogyasztóvédelmi 
előírások betartása.

 » SZÉCHELY ISTVÁN

Ú j kezdeményezést ültetett gyakor-
latba tegnap az Országos Fogyasz-
tóvédelmi Hatóság (ANPC), amely 

által hatékonyabbá válhat a fogyasztó-
védelmi előírások betartása. A hatóság 
tájékoztatása értelmében a fogyasztó-
védelmi háttérellenőrzések elvégzését 
ezután székhelyükön is kérhetik a gaz-
dasági egységek, és így egyéni tájékoz-
tatást is kaphatnak a fogyasztóvédelmi 
ellenőröktől. „Ezúttal nem ellenőrzésről 
van szó, hanem tanácsadásról, amelyet 
a székhelyükön vehetnek igénybe azok 
a gazdasági egységek, amelyek igénylik 
a fogyasztóvédelmi ellenőrök látogatá-
sát” – mondta el Laurențiu Moldovan, a 
fogyasztóvédelmi felügyelőség Hargita 
megyei kirendeltségének a vezetője. „Ha 
bejönnek hozzánk, mi az irodából nem 
tudjuk megmondani, hogy milyen prob-
lémák lehetnek egy adott gazdasági egy-
ségben. De ha kimegyünk, akkor látjuk, 

hogy nem inoxból van a kagyló, vagy a 
hűtőszekrény nem megfelelő arra, amit 
tárolnak benne, más típusúra van szük-
ség. Ez nem ellenőrzés, hanem helyszíni 
tanácsadás. Ha hiányosságokat tapasz-
talunk, akkor nem bírságolunk, hanem 
elmondjuk, hogy min kellene változtatni. 
Szerintem ez egy korrekt dolog, amire ed-
dig nem volt lehetőség a fogyasztóvéde-
lemnél” – fogalmazott a megyei fogyasz-
tóvédelmi felügyelőség vezetője.

Hozzátette, a helyszíni tanácsadást a 
gazdasági egységeknek kérelmezniük kell 
a fogyasztóvédelemnél, ezt követően láto-
gatják meg ezeket a hatóság munkatársai, 
de nem váratlanul toppannak be: előzete-
sen értesítik az egység vezetőjét a látogatás 
időpontjáról. A helyszínen tapasztaltakat 
írásba is foglalják, és tájékoztatják a keres-
kedelmi vagy termelőegység képviselőit 
az esetleges hiányosságokról, illetve arról, 
hogy azokat miként tudják kiküszöbölni. 

Utólag ismét meglátogatják a céget, hogy 
megnézzék, sikerült-e megoldást találni 
a problémákra – ez a látogatás is tanács-
adásjelleggel történik. Amint a hiányossá-
gokat pótolták, az ANPC jól látható helyen 
tájékoztatást helyez el, amely a fogyasztók 
számára igazolja, hogy az adott vállalkozás 
megfelel a fogyasztóvédelmi előírásoknak. 
A tanácsadás azonban nem kapcsolatépí-
tési céllal történik – részletezte a folyama-
tot a megyei hatóság vezetője. „Mi elmond-
juk, hogy miken kell változtatni, de ez nem 
azt jelenti, hogy legközelebb egy esetleges 
ellenőrzés során nem kaphatnak bírságot, 
amennyiben valami nincs rendben. Főleg, 
ha már felvilágosítást kaptak arról, hogy 
miken kellene változtatni, és ennek nem 
tettek eleget. A tanácsadás nem azt jelenti, 
hogy összebarátkozunk, és többé nem kap-
hatnak bírságot” – hangsúlyozta Laurențiu 
Moldovan.

 Azok a vállalkozások, amelyek élné-
nek a helyszíni fogyasztóvédelmi tanács-
adás lehetőségével, a Brassói Regionális 
Fogyasztóvédelmi Hivatalhoz, illetve a 
Hargita Megyei Fogyasztóvédelmi Fel-
ügyelőséghez küldhetnek erre vonatkozó 
kérést, a crpcbrasov@anpc.ro , illetve a 
reclamații.harghita@anpc.ro e-mail-cí-
mekre. A kérelemnek tartalmaznia kell 
a gazdasági egység azonosító adatait: a 
cég nevét, a székhelye és összes munka-
pontja címét (beleértve a raktárakat is), 
valamint az általuk végzett tevékenysé-
get. További információkat a megyei fo-
gyasztóvédelmi felügyelőség telefonszá-
mát (0266-311702) tárcsázva kaphatnak 
az érdeklődők.

 „Kíméletes” ellenőrzés. A helyszíni tanácsadás igénylésével megelőzhetik a későbbi 
fogyasztóvédelmi bírságokat a gazdasági egységek
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 » PAP MELINDA

Nem engedélyezte a területi műemlékvé-
delmi bizottság a nagyváradi Fő utca 

felújítását, a testület szerint a terv – mely 
egy korábbi, még a kommunizmusban 
született ötletre alapoz – nem felel meg a 
műemlékvédelmi elvárásoknak. A szak-
mai testület a Fő (Republicii) utca korsze-
rűsítése mellett a polgármesteri hivatal 
másik két belvárosi helyszínre vonatkozó 
tervét is visszadobta, szintén műemlék-
védelmi okokra hivatkozva – számolt be 
az Ebihoreanul. A hírportál szerint ezek 
egyike a Barátok utcájának (Dunărea) az 
átalakítására vonatkozott, míg a másik 
a Vitéz (Decebal) és a Körös (Tudor Vla-
dimirescu) utca találkozásánál építendő 
aluljáró tervére.

A Fő utca felújítását – mint arról beszá-
moltunk – jövőre tervezte a városvezetés, 
mely egy korábbi, még a kommunizmus 
idején született projektet „melegítene 
fel” e célra. Florin Birta polgármester jú-
niusban jelentette be, hogy a felújított 
korzó 1980–90-es évekbeli elődjéhez ha-
sonlít majd, Szabó Arnold műépítész ter-
ve ugyanis akkor készült, annak idején 
díjazta is az építészkamara és a Román 
Tudományos Akadémia. A városvezetés 
a sétálóutca legutóbbi, 2006-os felújítás 
előtti kinézetéhez térne vissza, Birta sze-
rint ugyanis az utca akkori arculata job-
ban tetszett a váradiaknak. A terv szerint 
az utcát gránitporfírral köveznék, amit 
fehér kővel törnének meg, mely organi-
kus vonalakat alkotna. Az elöljáró szerint 
a felújítás uniós forrásokból valósulna 

meg, amennyiben sikerül megszerezni 
hozzá a szükséges engedélyeket.

A Bihar, Szatmár és Máramaros megyei 
szakemberekből álló műemlékvédelmi 
bizottság október végén arra hivatkoz-
va utasította vissza a projektet, hogy 
hiányos a dokumentáció és a városve-
zetés nem ajánl fel elegendő megoldási 
javaslatot. Az építészek, régészek és ur-
banisztikai szakemberek alkotta testület 
szerint a belváros egyik legfontosabb, 
műemlékvédelmi övezetben található 
utcájáról lévén szó, a megrendelőnek 
legalább három variánst kellett volna ki-
dolgozni a felújításra.

Florin Birta a kifogásokra reagálva az 
Ebihoreanulnak elmondta: amennyiben 
a testület jobbítási javaslatokkal áll elő, 
készek elfogadni, személyesen fogja erről 

biztosítani a tagokat. Az elöljáró amiatt is 
részt venne a szakmai fórum következő 
ülésén, hogy meggyőzze őket a Barátok 
utcájában eszközölendő változások szük-
ségességéről. A városvezetés itt felszá-
molná a 150 férőhelyes parkolót és a ka-
tonakórház mögött kétsávos utat építene, 
melyhez kerékpárút is tartozna. Az 5–6 
millió euróra becsült beruházást szintén 
uniós alapokból kiviteleznék.

A Körös utcára vonatkozó projekt szin-
tén nagy méretű átalakulást eredményez-
ne, ennek nyomán négysávosra bővülne 
a belvárosi utca, melyet aluljáró kötne 
össze a Vitéz utcával. Ezzel kapcsolat-
ban Birta elmondta: rájöttek, hogy ehhez 
nincs szükség a műemlékvédelmi szak-
emberek jóváhagyására, elegendő, ha új 
urbanisztikai engedélyt bocsátanak ki.

Félti a váradi belvárost az új beruházásoktól a műemlékvédelmi bizottság


